
 
 

 

 

 Dagsorden skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 28.11.19 kl. 18.00 – ca. 20.10 

Personalerummet på SN, Klostermosevej 

 

 

Deltagere  Afbud 

Formand Birgit Mørup (BO)  

Næstformand Jesper Hersbo 

Vakant 

 

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft 

Hansen (BO) 

 

 Morten Grauballe 

(RØ)- Vakant 

 

 Martin Damhus (SN)  

 Malene Frost (D-

klasser) 

x 

 Pernille Robertson 

(SN) 

 

 Mette Starch 

Truelsen (BO) 

 

 Vakant (L-klasser)  

Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi 

Louise Sanders 

 

 Kristian Tougaard 

Olesen 

 

 Mette Ekelund  x 

Suppleant Jesper Petersen 

(suppl.) 

 

Elevrepræsentanter   

   

   

 (LØV/D-klasser)   

Eksterne repræsentanter Frank S. Jensen 

Vakant 

 

 Vakant  

Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe   

Sekretariat (ledelse) Mia Borchers (konst. 

skoleleder) 

 

 Morten Sieling (DPL) 

Vikar 

 

 

 

1. Kl. 18.00 – 18.05: Godkendelse af dagsorden v. Birgit 

Ad 1) 

Birgit minder om, at forslag til punkter til dagsorden skal 

være formanden i hænde senest 11 dage før. Dagsorden 

udsendes senest 7 dage før. 

Punktet om Skole- og forældre er på til næste møde. 

 

Datoer vedr. kommende møder justeres, så det sikres, at 

blandt andet også Mads kan deltage. 



 
 

 

 

 

T.O. har Birgit fået en henvendelse vedr. skolemad, samt en 

henvendelse om sukkerpolitik. Dette vil blive et punkt til et 

senere møde. Der er sendt inspirationsmateriale med 

dagsorden. 

 

Dagsorden er godkendt. 

 

2. Kl. 18.05 – 18.20: Valg af næstformand v. Birgit 

Nikolaj Hvingtoft Hansen og Mette Truelsen stiller begge op 

som næstformænd 

 

Nikolaj trækker sit kandidatur. 

Mette er under fredsvalg valgt som næstformand. Vi havde 

en kort drøftelse af næstformandens rolle. Der var også et 

ønske om at prøve at trække eksterne parter ind i 

bestyrelsen. Stine Bosse blev nævnt.  

 

3. Kl. 18.20 – 18.40: Orientering om status på økonomi v. 

Mia og Gabriela  

 

Gabriela gennemgår økonomien. Økonomien følges løbende 

på skolebestyrelsesmøderne fremadrettet. 

 

Skolebestyrelsen beder om at økonomiens sammensætning 

gennemgås på næste møde. 

 

 

4. Kl. 18.40-19.00: Orientering om påbud på 

Borupgårdskolen v. Kristian 

Kristian orienterer om påbuddet, som Borupgårdskolen fik i 

marts 2019 af Arbejdstilsynet.  

 

AT har været på besøg på SN i dag d. 28. november 2019. 

Marketta fortæller, at det ikke er ualmindeligt at skoler får et 

påbud vedr. høje følelsesmæssige belastninger. 

Helt generelt er besøget fra AT positivt, da det sætter fokus 

på arbejdsmiljøet. 

 

Skolebestyrelsen er orienterede om skolens svar til AT.  

 

 

 

5. Kl. 19.00 – 19.15: Orientering om udvidelse af D-

klasserne v. Mia 

Mia orienterer om tiltag i D-klasserne i forbindelse med den 

øgede elevtilgang. 

 

Mia fortæller kort om udvidelsen af Team 2, som har fået et 

lokale oppe på almenskolen. Punktet bliver yderligere 

nuanceret af Mette Rovang, DPL på specialområdet, på 

næste skolebestyrelsesmøde.  



 
 

 

 

 

 

6. kl.19.15-19.30: Orientering om nye rygeregler på 

arbejdspladser i Helsingør Kommune v. Mia 

 

Beslutningen om at Helsingør Kommune skal have røgfri 

arbejdstid er truffet af Helsingør Byråd den 24. juni 2019 på 

anbefaling af Koncernledelsen og H-MED. Beslutningen baserer 

sig på Lov om røgfrie miljøer, der blev vedtaget af Folketinget i 

2007. 

Fra 1.1.20 er det ikke længere tilladt at ryge i arbejdstiden. 

Helsingør Kommunes arbejdspladser er røgfri pr. 1. januar 2020.  

Det betyder, at vi ikke ryger i arbejdstiden, hverken på 

kommunens arealer, i kommunens bygninger, køretøjer eller ved 

at flekse ud. Rygepolitikken omfatter alle former for rygning, 

herunder e-cigaretter. 

 

Som medarbejder er du ikke forpligtet til at gøre noget, hvis du 

ser en eller flere bryde røgfri arbejdstid – det være sig en borger 

eller kollega/leder. Men du kan italesætte, at vi har røgfri 

arbejdstid og på den måde gøre opmærksom på, at det er et 

område, hvor man ikke må ryge. 

 

Helsingør Kommune tilbyder alle ansatte et gratis 

rygestopkursus, som ligger uden for arbejdstid. Du må ikke 

benytte afspadsering eller flekse ud med det formål at ryge. 

 

Overtrædelse af røgfri arbejdstid håndteres efter de generelle 

ledelsesmæssige principper og sanktionsmuligheder. 

 

 

7. Kl. 19:30– 19.45: Orientering om suppleringsvalg v. 

Birgit 

Da Morten og Jesper er gået ud af bestyrelsen, mangler vi to 

medlemmer. Gerne fra Rønnebær Allé. Birgit fremlægger 

proces for suppleringsvalg.  

Proces 

 

Hvad Hvornår 

Opslag på FB/Mia 3. 12 

Skriftlig meddelelse om skolebestyrelsesvalg til 
hjemmene 

 
6.12 

Udarbejdelse af valgliste/Mia  
11.12 

Skriftlig meddelelse om valgmøde til hjemmene/Mia  
12.12 

Valgmøde på Rønnebær Allé/Mia og Birgit 17.12 kl. 17 



 
 

 

 

Frist - kandidatopstilling  
20.12 kl. 12 

Evt. aftale om fredsvalg på Rønnebær Allé/Skoleleder 
og Birgit 

 
6.1.20 kl. 17 

Skriftlig annoncering af valg på FB samt meddelelse 
til hjemmene om afstemningen og adgang til 
stemmematerialet/Skoleleder 

 
8.1.20 

Valg afsluttet 30.1.20 

 
Birgit fremlægger planen. 

Det er muligt at stille op så snart at ens barn indskrevet på 

skolen. Det er plads til to eksterne medlemmer. Det 

opfordres til at sige det højt, hvis der er idéer til eksterne 

medlemmer. 

 

Alle matrikler skal repræsenteres, men det behøver ikke at 

indebære, at man har børn på samme matrikel. Der mangler 

én repræsentant fra BO og RØ samt L-klasserne. 

 

8. Kl. 19.45-20.00: Beslutning af Antimobbestrategi v. 

Mia 

Princippet har været på A-med og skal nu besluttes af 

skolebestyrelsen. 

 

Kristian bemærker, at princippet går godt i spænd med det 

nuværende princip for samarbejdet mellem skole og hjem. 

Princippet er netop et princip og skal derfor ikke være mere 

detaljeret end sin nuværende form. 

Antimobbestrategien er godkendt. 

  

9. kl.20.00-20.10 evt. og punkter til næste møde.  

 

Mia orienterer om data fra uddannelsesstatistik: 

87,2 % af eleverne går videre på en ungdomsuddannelse. 

Det er højere end både kommunegennemsnit og 

landsgennemsnit.  

Afgangskaraktererne er 7,1 og er højere end 

kommunegennemsnit og det samme som landsgennemsnit.  

 

Ved næste møde genbesøges skolebestyrelsens årshjul. 

 

Der er, efter planen, elevdeltagelse fra næste møde. I 

forbindelse med dette foreslås det, at punktet om budget er 

et lukket punkt. 

 

Birgit orienterer om dannelsesgruppen bestående af 

Folkekirkens skoletjeneste, Danmarks lærerforening og 

Skole- og forældre. Det overvejes at lave et arrangement for 

skolebestyrelserne i Helsingør Kommune. 

 



 
 

 

 

Evt. punkter til kommende møder: D-klassernes 

organisering, landsmødet, kadence for 

skolebestyrelsesmøder, årshjul, sukkerpolitik, gennemgang 

af økonomi, skolemad.  

 

Næste møde afholdes i L-klasserne. 

 

10.  Mads på besøg 

 

 

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2019 

19.august, 1. oktober og 28. november 

 

Forslag til datoer for kommende skolebestyrelsesmøder i 

2020 

 

17. januar, 6.februar, 12.marts, 14. april, 11. maj, 14. september, 05. oktober, 

09. november 

 
 
 
 


